
 

 

 

 

Skolebestyrelsesmøde 
Onsdag d. 19. september 2018 kl. 18.30 –21.00 

Afbud: Vibeke Tromborg-Hviid. 

 

Referat: 
 
Elevrådet: Der har været talt om, hvorledes der kan laves et alternativ til bygangen. Der er en del 
elever, der er utilfredse med afskaffelsen af bygangen – men også rigtig mange der har det rigtig 
godt med at der ikke længere flyder med chips og sodavand. 
Fra skolens medarbejdere er der ros til eleverne for at langt de fleste elever overholder reglen om at 
blive på skolen i skoletiden. 
Der laves et kommunalt elevråd – med repræsentanter fra samtlige skoler. 
 

1. Godkendelse af referat 
Godkendt uden kommentarer. 

 
2. Skoleåret 2018-2019 (MS) 

Oplæg om skoleårets mål og fokusområder, gennemgået ved Majbrit. 
 
På et senere SB-møde vil Majbrit gennemgå årgangsskabelonerne, der benyttes i forbindelse med fokusset på 

skolens tre mål, og som danner grundlag for oversigten på skoleniveau. 
 

3. Legepladsrapport (MS) 
Kort gennemgang, og evt. spørgsmål 
Bilag vedhæftet. 

 
Alle de anmærkninger der er noteret i rapporten er noget der er ved at blive udbedret.  
Vision Gram har givet et siddemøbel og en skaterrampe til skolen. Disse benyttes af børn og unge både i 

skoletiden og i fritiden. 
 
På sigt kan der nedsættes et udvalg under SB, der tænker tanker for udeområdet, og herefter kontakter fx 

Vision Gram og kommunen med henblik på midler. 
 

 
4. Høring omkring budget 2019 (Johannes) 

Høringsfrist deadline d. 3.10. 
Budgetmaterialet er endnu ikke udsendt, bliver eftersendt, når det modtages. 

 



 

 

 

Økonomiudvalgets instillinger til budgettet har været i 1. behandling d. 18. september. Materialet efter denne 
1. behandling er først tilgået skolen i dag d. 19. september, hvorfor materialet ikke har kunnet 
gennemlæses af SB. 

 
I materialet fremgår det, at der i budgetårene flyttes midler fra specialområdet til almenområdet. Det tænkes, 

at når der tildeles flere midler i almenområdet, vil der kunne inkluderes flere elever der nu er i 
specialområdet – og på denne måde vil der ikke skulle bruges så mange midler på dette felt.  

 
Samlet for hele skoleområdet, vil der næsten være de samme midler – der bliver derfor kun tale om 

omfordelinger i pengestrømmen. 
 
Der er afsat en ekstra pulje til skole med strukturelle udfordringer. 
 
Der nedstættes en gruppe, der udarbejder et høringssvar inden d. 3. oktober. Gruppen udgøres af: Johannes, 

Brian, Majbrit og Lars. 
 

5. Forberede møde med UBF, d. 01.10.2018 (Johannes) 
Hvad er vigtigt at få fortalt? Forslag til punkter. 

 
● Skolens årshjul 
● Londonbesøg  
● Trivsel på skolen 
● Åben Skole samarbejdet 
● Samarbejdet mellem børnehave og skole (repr. fra børnhaven er med i SB) 
● Det nye motorikcenter 

 
Forud for mødet med UBF, mødes repræsentanterne fra SB kl 18:30 i et lokale på Rådhuset til lidt fælles 

aftensmad. Der er møde med udvalget kl. 20:00. 
 

6. Fokusområder fra Fællesrådsmødet i juni (Johannes) 
Udvalget ønsker at evaluere en fuld implementering af bevægelse i undervisningen og den åbne 
skole. Begge temaer er undertemaer til fra skolereformens krav om en længere og mere varieret 
skoledag. Desuden ønsker udvalget hyppig opfølgning på elevernes læring. 

 
På Gram Skole er vi i forvejen rigtig langt med den åbne skole – mens der skal arbejdes noget mere med 

implementering af bevægelse i undervisningen, og hyppig opfølgning.  
 
Der nedsættes et udvalg, bestående af Johannes og Majbrit, der arbejder videre således at der foreligger en 

plan d. 1. august 2019. Bliver der behov for støtte fra SB, tages der kontakt. 
 
Fritidscenteret arbejder ihærdigt på at få ansat en person, der kan være den der er drivkraften i 

Motorikcenteret. 
 

7. Redigering af princip for åben skole-dage (Johannes + MS) 
Bilag vedhæftet 

 



 

 

 

I teksten ændres det, således at der gives mulighed for, at det ikke bliver på samlede dage alle 4 dage. Der vil 
blive givet mulighed for, at de enkelte årgange kan afholde forældredage på dage hvor man fx har 
fagdage, Edison-projekt eller lignende.  

 
 

8. Madordning (MS) 
Muligheder og tilbagemelding 

 
Skolemad.dk er blevet undesøgt. Der er taget kontakt til Gram Fritidscenter og Gram Efterskole for 
at høre om de vil være udbydere – men begge har takket nej. I næste uge er der møde med Brugsen. 
Takker de også nej, kontaktes bageren.  

 
9. Forældremøder, tilbagemeldinger (Johannes) 

 
Gode tilbagemeldinger fra 2. årgang, bl.a i forbindelse med holddeling og cafemøderne. Der blev stillet et 

spørgsmål om der kunne betales ind til en klassekasse, der bruges i forbindelse med lejrskoler.  
Det er fint med klassekasser, men der er regler for hvad midlerne kan benyttes til. 
 
På forældremødet på 6. årgang blev der talt om, at der skulle være en bedre kommunikation omkring selve 

afviklingen af forældremødet. 
 
Gode tilbagemeldinger fra 3. og 4. årg.  
 
Det store fælles forældremøde i fase 2 d. 18. september blev rigtig godt modtaget. Næste gang kan der med 

fordel deles op, så der er mulighed for at komme til to forskellige børns klasser.  
 
Forældremødet i C-huset var samme dag som fase 2’s. Det var der både fordele og ulemper i.  
 

10. Økonomi (LA) 
(Bilag udsendes) 

 
Budgettet blev gennemgået af Lars. Det tyder lige nu på et underskud på ca. 1,8 mio. ved årsskifte.  
Der er løbende drøftelser med økonomiafdelingen vedr. handlemuligheder for at nedbringe dette underskud. 

 
11. Evt. 

- Lærernes dag, d. 05.10.2018 (Johannes). 
 
Johannes arrangerer det med hjælp fra Susanne og Leif 
 
Årsmøde i Skole og Forældre 

 
Jens Brodersen er ansat af et enigt ansættelsesudvalg som den 4. leder pr. 1. oktober. 

 
Der mangler stadig en næstformand – tages op på næste møde 

 



 

 

 

 
Referent: Lars Nielsen 


